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Szegedi Zenei Hetek, 1961 

Középiskolai 
kórusok 

hangversenye 
A zenei hetek szerda esti 

hangversenyén a zenemű-
vészeti Szakiskola nagyter-
mében, három középiskolai 
kórus, a Ságvári Endre, a 
Tömörkény István Altalá-
nos Gimnázium és a Vasút-
fotgalmi Technikum ének-
kara szerepelt. Rajtuk kí-
vül fellépett a Felsőfokú 
Tanítóképző Intézet kórusú 
is. A szegedi felsőfokú ok-
latási intézmények énekka-
rainak meghirdetett hang-
versenye ugyanis sajnála-
tosképpen elmaradt; a taní-
tóképző kórusa ezzel a fel-
lépesével kapcsolódott be a 
zenei hetek műsorába. 

Elsőnek, a Vasútforgalmi 
Technikum kórusa énekelt. 
A műsor megválasztása, 
előadásmódjuk kiforrottsá-
ga azt bizonyítja, hogy az 
énekkar az utóbbi időben 
örvendetesen sokat fejlődött. 
Legnagyobb sikerrel a Ság-
vári Gimnázium vegyeskara 
lépett fel. Az évek óta 
rendszeresen dolgozó kórus 
jó munkájának eredményei 
szemléletesen bontakoztak 
ki: többek között a szóla-
mok kidolgozottsága, ereje 
és szépsége, a monumentális 
hatások érvényesítése. Mi-
hajlott Dóni legények című 
kórusmüvét a mondanivalót 
tökéletesen kifejező, tempe-
ramentumos előadásban hal- j 
lottuk, az iskola hegedűsök-
ből és hermonikásokból álló 
kis zenekarának kíséretével. 
A Tömörkény Gimnázium 
énekkara tavaly októbertől 
az idén februárig nem mű-
ködött. Mostani szereplésü-
kön azonban ez szinte meg se 
látszott, olyan jól egybefor-
rott együttest hallottunk. Kü-
lönösen dicsérendő, hogy 
vállalkoztak Mendelssohn A 
Neckar folyó dicsérete cimű 
érdekes munkájának bemu-
tatására. Megérdemelt si-
kerrel szerepelt a tanító-
képző kórusa is, mindenek-
előtt Bárdos Lajos Tilinkós 
cimű művének szép előadá-
sával. 

A kórusokat Szécsi Jó-
zsef és Mihálka György ve-
zényelte. Szécsi József a 
monumentális hatásokat ke-
resi, Mihálka Györgyöt pe-
dig mindenekelőtt a kü-
lönleges hangzások kifejezé-
sének problémái érdeklik. 
Természetesen mindkét fel-
fogás jogosult és értékes, s 
mindkettő sajátos színt je-
lent a szegedi énekkari 
mozgalomban. 

Sajnálatos viszont, hogy a 
Rózsa Ferenc. Altalános 
Gimnázium énekkarának 
meghirdetett és érdeklődés-
sel várt szereplése elmaradt. 

RSgtönzött gyűlés 
a térítési díjról 

a Kossuth Lajos sugárúti munkásszálláson 
Május 15-én lép életbe a kaptam kézhez a rendélet rint viszont egy szárító- és 

kormány uj intézkedése, végrehajtási utasítását, úgy- vasalóhelyiséget be lehetne 
inely szerint a munkásszál- hogy eddig magam sem is- rendezni a korszerűség je-
lasok lakói egyseges elvek mertem a részleteket, s gyében, 
alapjan fizetnek majd téri- persze nem is tudtam vála-
tesi dijat. Szegedi legna- szólni az ezzel kapcsolatos „Nyílt sisakkal!" 
gyobb munkásszállására, a kérdésekre — mondta Ta-
Kossuth Lajos sugárúti épí- kács Alajos, a lakóbizottság Peregtek a kérdések, fe-
tőipari szállóra éppúgy vo- elnöke. — Pedig kérdés sok leletek a rögtönzött gyűlé-
natkozik ez a rendelet, mint volt. mióta az űjsásokban s e n - Sokszor annyian be-
a többire. Vajon miként fog- megjelent az intézkedésről széltek egyszerre, hogy ér-
lalkoztak tehát vele, hogyan szóló tudósítás. teni sem lehetett, ki mit 
magyarázták meg a lakók- — Bizony, sokat beszéltek mond. Mintha régóta lezárt 
nak jogosultságát, helyessé- róla egymás között az em- zsilipet nyitott volna fel 
gét, méltányosságát? berek — állította Vesze- a z alkalom, úgy hömpö-

- . , , lovszky István szakszerve- lyögtek az indulatok, zápo-
Amlrol nem tudtak zeti bizalmi is. roztak a szavak. S tekintve. 

— A vállalat igazgatója — Jelentést' adtam a h o Sy az új munkásszálló 
és szakszervezeti bizottsága szálló lakóinak véleményé- mindössze hat hónapja né-
a rendeletnek megfelelően ről — tette hozzá Takács Pesűlt be, talán még a ve-
elkészítette a - besorolást és Alajos —, és ezzel minden z e t e s tapasztalatlanságára te-
felterjesztette a minisztéri- el volt intézve. ' relheto ennek az egészség-
umhoz. Amíg a jóváhagyás Fizetni kell! Sénki sem t e l e n jelenségnek a felelős-
meg nem érkezik, nem ér- örül annak, ha pénztárcá- sege. Ugy latszik, meg mrn-
demes gyűlésen foglalkozni i á « nagyobb kiadások terhe- d l g hangoztatni kell, hogy 
vele — tájékoztatott a mint korábban. Mégis felnőn. szellemileg es poh-
szálló gondnoka leginkább megértés dolga tikatlag erett emberekkel le-

— Tudjuk mi azt, hogy a hogv belássa valaki: méltá- JV* c s a k , "Hfr*** s i s a k -
rendeletet végre kell haj- n y o s e z a rendelkezés és k a f " , ehet szot ertem í 
tani, de azért velünk is be- Méltányos, mert el- A Kossuth Lajos sugárúti 
szélgethettek volna. Leg- lenteteket szüntet meg, még- építőipari munkásszálláson 
alább egy lakógyűlést iheg- P e d l S igazságos elvek alap- hivatalosan még nem fog-
érdemelné a téma — mond- 3an> s l°Sos, hiszén a téri- lalkoztak a térítési díjról 
ta néhány perccel később lesért illő szolgáltatásokban szóló rendelettel. Első pil-
Szalay József, a Szálló egyik részesülnék fizetői. Hiába lantásra kellemetlen fel-
lakója. hangzottak el ijesztő szavak adatnak tűnhetett az érin-

Kinek lehet igaza? Az, a r r o 1 - h ° g y a vidékről jövő tettek előtt beszélni róla, 
hogy a könyvtárszobában jó e s i " s a k 8 — 9 0 0 forintot ke- vagy tatán még korainak 
kétórás vita alakult ki a r e s ° munkások nem bírják tartották. Tévedtek. De ha 
rendelettel kapcsolatban, ar- *?a:>d kifizetni a bért, ér- késtek is, el még nem kés-
ra enged következtetni, hogy d e k e s "keletien*, hogy ilyen tek arról, hogy pótolják a 
Szalay Józsefnek. Az érvek e m b e r egy sem volt jelen mulasztottakat 
és ellenérvek csatájában a könyvtárszobában, de 
szinte minden jelenlevő vé- c I y a n f g e I i> mint például a 
leményt nyilvánított. De mélykúti Farkas Sándor, aki 
néhány felszólalás után már ^ 1600-at keres. Tehát té-
kiderült, hogy a munkás- v e d e s azt hinni, hogy min-
szállás lakói nem ismerik d e n k l kivétel nélkül a térí-
közelebbről az intézkedést. t es ellen beszélt. Nem! De 

Égy dologban mindeneset- T e l ü k Persze nem kellett vi-
re megegyeztek a vélemé- tatkozni. 
nyek. Abban, hogy ez a 
korszerű, pompás szálloda A lakok kenyefmében 
nagyon jó, és szívesen lak 

F. K. 

JKlírl nem liaJZuőútfák 
meqfeíeLően 

a szegedi ixáemaeadaángt ? 
A műemlék és városképvédelmi albizottság 

érdekes javaslatai 

A szegedi műemlék- és 
városképvédelmi al-

bizottség legutóbbi ülésén 
többek között szóba került 
a vár is. Bírálták az ülé-
sen a múzeumot, mert a 
kezelésében lévő várat — 
amelynek rendbehozására 
több mint egymillió forin-
tot fordítottak — nem hasz-
nosította megfelelően. Be-
rendezték ugyan a város-
történeti múzeumot a belső 
termekben, a vár egyik ol-
dalán megépített kőfár 
azonban még mindig üre-
sen áll. Ez a kihasználat-
lanság ellentétes a korsze-
rű műemlékvédelem alap-
elveivel is. Ma már nem 
újítanak fel műemlékeket 
csupán azért, mert azok-
nak történelmi becsük van, 
hanem igyekeznek az ilyen 
épületeket célszerűen hasz-
nosítani is. 

Mivel a szegedi vár tete-
jét a tatarozáskor telje-
sen rendbehozták, ott vi-
szonylag csekély befekte-
téssel korszerű, kényelmes 
terrasz presszó, cukrászda 
alakítható ki. A műemlSk-
és városképvédelmi albi-
zottság véleménye szerint 
egy ottani kulturált szóra-
kozóhely egyáltalában nem 
zavarná a szegedi várma-
radvány történelmi értékét, 
műemlékjellegét, ugyanak-

kor pedig jelentős idegen-
forgalmi látványosság is 
lehetne. Az albizottság 
ezért javasolja a szegedi 
tanácsnak, a vendéglátó-
iparnak, rendezzen be 
ilyen jellegű szórakozóhe-
lyet a vár lapos tetején. 
Ezzel a javaslattal az ülé-
sen a múzeum igazgatója 
is egyetértett. 

Szegeden az utóbbi évek-
ben komoly feladatokat ol-
dottak meg az építészek a 
városrendezés, a városkép 
szépítése terén. Mivel a kö-
vetkező években ilyen mun-
kát még fokozni kell, a 
bizottság javasolja a városi 
tanácsnak, hogy az utolsó 
két évben sikerrel lebonyo-
lított felszabadulási pályá-
zatokat az irodalom és kép-
zőművészet mellett terjesz-
sze ki az építőművészetre 
is. Tűzzön ki díjakat Sze-
ged valamilyen építészeti, 
városrendezési kérdését 
eredrftényesen megoldó épí-
tészeknek is a legközelebb 
meghirdetendő felszabadu-
lási pályázaton. A fen-
tieken kívül még számos 
kérdésben foglaltak állást 
ezen az ülésen. Javasolják 
többek között, nyissák meg 
bizonyos napokon az ide-
genforgalom számára a vá-
rosi tanácsháza szép dísz-
termét. 

Díjnyertes fiatal művész első kiállítása 

fiak benne. De sokallnák, _ .. ,, . 
ha 180 forintot kellene f i - ° „ . „• „ . , , . tortenetesen abban, hogy a 
r i l L Z t v s z á U Ó vezetősége tehetne 
néídtö ? ők® nlro ^ tafJ m é g e g y e t s m á s í a lakók 
bantro i & L S * „ m t kényelmének érdekében, 
hanem valószínűleg a ma- A n n a k i d e 3 é n ^ a g y ^ . 
sodosztalyba soroljak, tehát r a l k ö ö f ú r t a k __ 
legfel jebb 140 forint fizeté- épülrt v í z ^ á ^ f bizto 
serol lehet szo, ami a csa- s í t á s á r a . E z n e m b - a z 

S S 1
 m

h?*v!kszor 
százalékot levonnak a dí j-
bol. Meg arról sem hallót- nJ s e m t i s z t á l k o d n i n e m 

tak, hogy szállásuk fenntar- tudnak 
tási költsége több mint 300 A b b a n l s , 
forintot tesz ki havonta h a m o s á s A > 
W ^ Z r i ketőségét meg ! lehetne te-

h J * „ r e m t e n i ú g y i s , hogy senki nekik, hogy a Csongrád s e j á r j o n r o s s z u l v e l e A z 
megyei Építőipari Vallalat u g a n l s n e m m é g ö l d á s h 
mindpn lakó utan napi_ 8 a „ p o r t á s bácsi felesége né-
fqnntot fizet az Építésügyi h á f o r i n t é r t k i m o s % k i „ 
Minisztériumnak. vasal mindenkinek* 

Némely kérdésben pedig 

Méltányos-e? 

ahogy 
a gondnok mondta —, mert 
á fürdőszobákban lehet 

Igaza volt, nagyon is iga- ugyan mosni és szárítani, 
za volt Szalay Józsefnek: de felelősséget nem vállal-
megérte volná, ha erről a nak érte. Villanyáramot 
témáról összehívnak egy azonban csak világításra 
röpgyűlést. szabad használni a házisza-

— Sajnos, csak tegnap bályok szerint. A lakók sze-

Politechnikai bemutató foglalkozó& 

öt megye pedagógusainak Újszegeden 
Mezőgazdasági politechni-

kai bemutató foglalkozást és 
tapasztalatcserét tartottak 
tegnap Újszegeden, a Rózsa 
Ferenc Gimnáziumban a 
Csongrád megyei tanács 
művelődésügyi osztálya, va-
lamint a T I T megyei bioló-
giai szakosztályának rende-
zésében. A bemutatóval egy-
bekötött tapasztalatcserén 
Bács-Kiskun, Békés, Pest, 
HÖ idu és Csongrád megye 
politechnikai foglalkozáso-
kat .vezető pedagógusai vet-

. tek részt, mintegy hatva-
nan, főleg biológus-szakos 
tanárok. A vendégeket dr. 
Körivélyessy László, a T I T 
megyei biológiai szakosztá-
lyának titkára üdvözölte, 
majd Horváth Ferenc, a 
Rózsa Ferenc Gimnázium 
igazgatója tartott tájékozta-
tót áz iskolában immár ne-
gyedik éve folyó gyakorlati 
oktatás eredményeiről. 

Hangsúlyozta hogy az 
iáén érettségiző diákjaik 
első ízben kerülnek ki az 
iskolából kész szakmával á 

kezükben, akik négy év 
alatt az 5+1-es oktatási for-
mában általuk választott 
mesterséget sajátítottak el 
az iskolai tanulmányok mel-
lett. X 

— Az ipari szakmák mel-
lett a két éve folyó mező-
gazdasági gyakorlati foglal-
kozásokat is megszerették a 
tanulók — mondotta. Jelen-
leg is közel 80 első és má-
sodik osztályos gimnazista 
f iú és leány vesz fészt me-
zőgazdasági jellegű oktatás-
ban. Elméleti és gyakorlati 
oktatásuk a gimnáziumhoz 
közeli Haladás Termelőszö-
vetkezetben folyik, ahol fő-
leg primőrnövények termesz-
tésével, a virág- és rózsa-
kertészettel kapcsolatos is-
mereteket sajátítják el. Jö-
vőre ebben a gimnáziumban 
3+3-as oktatási formában 
szakközépiskolai jelleggel is 
megkezdődik a mezőgazda-
sági ismeretek tanítása. A 
városi t.ánács félmillió fo-
rintot fordít érre a célra. 
Ebből az összegből üveghá-

zakat, hollandi ágyakat épí-
tenek a Haladás Termelő-
szövetkezetben, ahol a ta-
nulók kertész®: ismereteket 
sajátítanak májd el. 

A tanácskozáson résztve-
vők délelőtt megtekintették 
a gimnázium gyakorló kert-
jét, majd a Haladás Terme-
lőszövetkezetben tartottak 
számukra gyakorlati bemu-
tató foglalkozást. A látot-
takat és tapasztalatokat dél-
után ankéton beszélték meg, 
Ehik Györgyné, a Művelő-
désügyi Minisztérium főelő-
adója vezetésével. A hozzá-
szólók elismerően szóltak a 
gimnáziumban folyó mező-
gazdasági képzésről, s töb-
ben hangoztatták, hogy a 
gyakorlati foglalkozásokat 
mindig a termelőszövetkeze-
tekben kell megtartani, 
hogy ezzel is segítsék a gaz-
daságokat. 

A bemutató foglalkozás 
és tapasztalatcsere hasznos 
ismereteket nyújtott a részt-
vevő pedagógusoknak. 

Hemmert János, fiatal szegedi festőművész vasárnap rendezi meg első egyéni kiállí-
tását a Képzőművészeti Vállalat Klauzál téri kiállítási csarnokában. A kiállítást déli 
12 órakor Tury Géza, a városi tanács művelődésügyi osztályvezetője nyitja mág. 
Képünk a kiállítás anyagának egyikét, "Paul Robeson Szegeden* című művét áb-
rázolja, amely a városi tanács felszabadulási képzőművészeti pályázatán harmadik 

díjat nyert 

Támogassák a községi népfront bizottságok 
a mezőgazdasági munkaverseny-mozgalmat 

A szegedi járási népfront-munkát vitatta meg a Hazafias Népfront 
megyei elnöksége 

Csütörtökön a szegedi nép-
frontbizottság Vörösmarty 
utcai helyiségében tartotta, 
ülését a Hazafias Népfront 
Csongrád megyei elnöksége. 
Az ülés első napirendi pont-
jaként 

Sajó Gyula, a Hazafias 
Népfront Szeged járási el-
nöke számolt be a járási 
és községi népfrontbizott-
ságok és elnökségek niun-
kájáről. 
A jelentés tényei azt bi-

zonyítják, hogy a szegedi já-
rásban az utóbbi hónapok-
ban tovább erősödött, tovább 
javult a népfrontbizottsá-
gok sokoldalú tevékenysége. 
Jelenleg 

egyik legfontosabb felada-
tuk a termelőszövetkezetek 
segítése, 

örvendetes eredmények van-
nak ezen a területen is a 
szegedi járásban. A nagy 
látogatottságnak örvendő 
termelőszövetkezeti jogpro-

paganda előadások zökkenés-
mentes, eredményes szerve-
zésében jeles munkát végez-
tek a népfront járási aktí-
vái. 320 ilyen előadást tar-
tottak filmvetítéssel az el-
múlt télen a járás községei-
ben. A jogpropaganda-elő-
adásokat egyéb jogi kérdé-
sekkel foglalkozó előadások-
kal is kiegészítették, amelye-
ket a Szegedi Járáshíróság 
kiküldött munkatársai tar-
tottak. 

A járási népfrontbizottság 
karöltve a községi bizottsá-
gokkal 

mozgalmat indít a régi 
és ú j termelőszövetkeze-
tekben a szakmunkás kép-
zés szervezése és megin-
dítása érdekében is. 

A balástyai népfrontbizott-
ság tervbevette például egy 
kihelyezett mezőgazdasági 
technikum megindítását. Ez-
zel kapcsolatban a járási 
népfront bizottság fokozot-

tab mértékben kíván a fa-
lusi értelmiségre támaszkod-
ni. 

A beszámoló utáni vita so-
rán több kiegészítő javas-
lat hangzott el. A javasla-
tok különös fontossággal ve-
tették föl a szakmunkás kép-
zés szervezését. Javasolták 
a járási bizottságnak, hogy 
népszerűsítse a kétéves 
ezüstkalászos gazdatanfolya-
mok résztvevői előtt a szak-
munkásvizsga és oklevél 
megszerzésének gondolatát. 

Az elnökségi ülés elhatá-
rozta, hogy a megyei párt-
ás tanácsi szervekkel, vala-
mint a szakszervezetekkel 
folytatott előzetes tanácsko-
zás után a megyei népfront 
bizottság május 11-i ülése 
elé terjesztik a mezőgazda-
sági munkaverseny-mozga-
lom megindításával, illetve 
kiszélesítésével kapcsolatos 
népfrontmunka feladatter-
vét. 


